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alpolgármester/települési képviselő, Gyuga Mihály József, Hermann Istvánné, 

Dr. Mátics István, Orbán Ferenc, Papp Péter, Sólyom Jöran, Szabó Mihály, 

Székely Antal, Torma Lajos, Vargáné Vojnár Katalin települési képviselők, 

dr. File Beáta jegyző 

 

Meghívottak: külső bizottsági tagok, a hivatal munkatársai, további meghívottak és 

megjelentek a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

Lazók Zoltán polgármester köszöntötte képviselő társait, az ülésre meghívottakat, az érdeklődőket, a 

televízió és az internet nézőit. Az ülést 16 órakor megnyitotta. Megállapította, hogy a Képviselő-

testület határozatképes, mert a 12 fő települési képviselőből 12 fő jelen volt. Elmondta, hogy a 

megküldött meghívóban három napirendi pont szerepel.  

A tárgyalandó napirendi pontokkal és a tárgyalás sorrendjével kapcsolatban módosító javaslat nem 

volt, ezért kérte, szavazzanak a napirendi pontokról. 

 

A Képviselő-testület az ülés napirendi pontjainak tárgyalását nyílt szavazással, 12 fő települési 

képviselő részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

13/2015. (II.10.) Kt. határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete február 10-ei munkaterv szerinti ülésén az 

alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. Oroszlány Város Önkormányzatának 2015. évi költségvetése 

2. Az államilag támogatott ZFR-TH/15 kódszámú, „Otthon Melege Program”„Társasházak 

energia-megtakarítást eredményező korszerűsítésének, felújításának támogatása” alprogramhoz 

kapcsolódó kiegészítő önkormányzati támogatás biztosításáról szóló rendelet megalkotása 

3. Testvérvárosi megállapodás megkötése a szlovák Vágsellye és a lengyel Końskie városokkal 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

1. NAPIRENDI PONT: Oroszlány Város Önkormányzatának 2015. évi költségvetése 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

 Előkészítő:  Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy a 2015. évi költségvetés kialakítását a költségvetési 

koncepció megalkotása előzte meg, az ott meghatározott feszített ütemben készült el az előterjesztésre 

került rendelet-tervezet. A Polgármesteri Hivatal szervezeti egységei, valamint az önkormányzat 

intézményei 2015-ben is egységes irányelvek alapján állították össze a költségvetés számszaki 

adatait. A költségvetés tervezése során személyes egyeztetésre is sor került minden intézménnyel, 
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illetve a szervezeti egységek vezetőivel. A korábbi évektől eltérően január elején a bizottságok elé 

tárgyalásra már egy, a városvezetés által többször egyeztetett, soronként átvizsgált költségvetési 

rendelet-tervezet került, melynek a hiánya a korábbi 1,1 Mrd Ft helyett 686 M Ft-ra csökkent. A 

kiadások racionalizálásán túl nagyban javított a költségvetés egyensúlyán a decemberi adófeltöltés, e 

miatt újraszámolva adóbevételeiket, mintegy 150 M Ft-tal emelhették meg a költségvetés bevételi 

oldalát, valamint lehetőség nyílt 250 M Ft maradvány tervezésére is. A helyi önkormányzatok 

működésének pénzügyi kereteit a rendelkezésükre álló források szabják meg. Ezeknek a forrásoknak 

hatékony elosztásával biztosítják a város működését, továbbá a rendelet-tervezet több mint bruttó 

1.200 M Ft-ot biztosít fejlesztési elképzeléseik megvalósításához. Ennek egy része, közel 300 M Ft 

tartalékként áll rendelkezésre, amit kitűzött céljaik szerint pályázati források bevonásával 

megsokszorozható. Ilyen mértékű fejlesztést az önkormányzat saját erőből nem tud megvalósítani, a 

rendelet-tervezet 300 M Ft-os fejlesztési célú hitelfelvételt tartalmaz, melyet a Krajnyik Akác András 

Sportcsarnok bővítés részbeni önerejére kívánnak felhasználni. Beruházási, fejlesztési céljaik elérése 

érdekében az anyagi források, eszközök megteremtéséhez nem elegendőek a jelenleg rendelkezésre 

álló források, állami támogatások, szükség van pályázati és egyéb lehetőségek felkutatására, illetve a 

meglévő anyagi források átgondolt, tudatos felhasználására. 

Ezt követően néhány számszerűsített célt emelt ki. 2015. évre a belterületi utak fenntartására és 

fejlesztésére előirányozott 127 M Ft költségkeretet járdák és utak építésére, korszerűsítésre tervezik 

felhasználni. A 2014. évben érkezett lakossági igényeket és bejelentéseket figyelembe véve, szűkös 

lehetőségeket biztosítanak ezeknek a többnyire jogos igényeknek a teljesítésére. A garázsok 

megközelítését biztosító utak lehetőség szerinti javítását tervezik. Ugyancsak fontos tovább javítani a 

külterületi utak állapotát, az előző évekhez hasonlóan például mart aszfalt felhasználásával. Ez a 

technológia az utak portalanítását és a járhatóságát is jelentős mértékben javítja. Fontos a kiskertekben 

lakó és a kerteket művelők számára egyaránt. A „Külterületi utak” soron tervezett 10 M Ft pénzkeret 

az igényekhez képest kisebb lehetőségeket teremt. Forrást terveznek - bízva a pályázati 

lehetőségekben is - a Malomsori, és a Borbálái Óvodák felújítási feladatainak megkezdésére. A 

Szakközépiskola épületének tetőszerkezete, héjazása nagyon rossz állapotban van, az épület ázik. A 

tervezett előirányzat fedezetet nyújthat a legszükségesebb munkák elvégzésére. A Krajnyik „Akác" 

András Sportcsarnok bővítés jogerős építési engedéllyel rendelkezik, továbbá a kiviteli tervek is 

elkészültek. A város vezetése és a politikai szervezetek továbbra is elkötelezettek a fejlesztés 

megvalósítása mellett. A kivitelezéshez szükséges forrás biztosításához pénzügyi konstrukció 

kidolgozása szükséges. A város gazdasági, demográfiai fejlődése és versenyképességének megtartása, 

a gyerekek itthon tartása érdekében a szakképzett munkaerő biztosítása kulcsfontosságú. Az 

önkormányzati szakképzési ösztöndíjrendelet már készül, amely véleménye szerint eszköze lehet a 

tényleges munkaerő-piaci igényeknek megfelelő szakképzés erősítésének. Az elképzelések 

megvalósítása érdekében 3.250 E Ft elkülönítését javasolta. Évek óta felmerült igény a város állami 

fenntartásba került intézményeiben dolgozók cafetériája. Ennek érdekében közel 42 M Ft elkülönítése 

szerepel a rendelettervezetben. A kifizetés pontos feltételeinek meghatározása év közben kerülhet 

kidolgozásra. 

Lehetőségeiket és korlátaikat is figyelembe véve a jelen költségvetési tervezet következetes 

gazdálkodás útján biztosítja a jogszabályi előírásoknak megfelelő működést, az önkormányzat 

likviditását és biztosítja a fejlődést. 

Tájékoztatta a Képviselő-testület tagjait arról, hogy a költségvetési tervezetről készített független 

könyvvizsgálói jelentés elkészült, az helyben kiosztásra került.  

Végezetül egy elírást javított szóban. Az előterjesztés 8. oldal lap alján található mondat helyesen így 

szól: 

„A Parkfenntartás szakfeladaton az előző évek folyamatos csökkentését követően szükségessé vált az 

előirányzat növelése, mely a város leromlott, több helyen vállalhatatlan színvonalú közterületei 

állapotának javítása és megfelelő karbantartása, Oroszlány város élhetőbbé és minél esztétikusabbá 

tétele miatt elengedhetetlenül fontos.” 

Ezzel a kiegészítéssel kérte elfogadni az előterjesztést. 

 

Papp Péter képviselő elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság másfél hónapon keresztül tárgyalta a 

költségvetési rendeletet, illetve a bizottsági javaslatok alapján alakította azt. Valójában az első körben 

meglévő 1 Mrd Ft-os hiány gyorsan elfogyott az előző évek költségvetési előkészítéshez hasonlóan. 

Ugyanis az 5%-os intézményi visszaléptetés, illetve az iparűzési adó 95%-os megléte, a tavalyi 300 M 

Ft-os pénzmaradvány, az OSZ Zrt. 60 M Ft-os befizetése, az utolsó pillanatban egy 22 M Ft-os állami 

normatíva megjelenése segítette a bizottság és a városvezetés munkáját. Az előző évekhez hasonlóan 
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egy stabil költségvetési év elé néz a város. Apró nézetbeli különbség van frakciójuk és a városvezetés 

között, ezeket jelezték is. Ennek ellenére véleménye szerint a költségvetés stabil és tartható. 

Szubjektív véleménye, hogy talán kicsit visszafogott a költségvetés, de a városvezetés jelezte, hogy a 

jócskán megemelt tartalékokkal év közben mindenképpen számolni szeretnének. Elmondta továbbá, 

hogy a Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolta a 2015. évi költségvetés tervezetét. 

 

Sólyom Jöran képviselő tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi 

Bizottság szintén több alkalommal tárgyalta a költségvetéssel kapcsolatos előterjesztést. A bizottság 

véleménye szerint komoly nagyságrendben (több mint 1 Mrd Ft) vannak fejlesztések a 

költségvetésben. A bizottság elfogadásra javasolta a 2015. évi költségvetés tervezetét. 

 

Vargáné Vojnár Katalin képviselő jelezte, hogy a Polgári Frakció néhány pontban nem ért egyet a 

2015. évi költségvetéssel. Az egyik ilyen az 5%-os intézményi kiadáscsökkentés. Véleményük szerint 

nem indokolt ezzel a költségvetést egyensúlyba hozni, lett volna erre más forrás, vagy fedezet. Az 

előző Képviselő-testület törekedett arra, hogy az intézmények költségvetésében ne csökkentsen, 

hanem emeljen. A másik vitatott tétel a Polgármesteri Kabinet keretösszege. Több fórumon elhangzott 

már, hogy a Polgármesteri Kabinet kevesebbe kerül, mint az előző polgármestere kabinetje, de ha 

mind a két alpolgármester javadalmazását beleszámítják (beleértve a célprémiumot, jutalmat 

cafetériát, autóhasználatot), akkor véleményük szerint magasabb ez az összeg. 

 

Rajnai Gábor társadalmi megbízatású alpolgármester/képviselő elmondta, hogy az 5%-os csökkentés 

nem más, mint a beadott intézményi igényekből való visszalépés. Az intézmények - beleértve a 

hivatalt is - működését ez a csökkentést nem veszélyezteti. A tegnap esti tv adásban polgármester úr is 

elmondta, hogy az év folyamán semelyik intézmény nem kerülhet olyan helyzetbe, hogy a működése 

lehetetlenné váljon. Véleménye szerint a költségvetésben a fejlesztésekhez, illetve a működéshez 

szükséges pénzeszközök biztosítva vannak. Örömmel vette továbbá, hogy a szakbizottságok 

költségvetéssel kapcsolatos tárgyalásain nagy viták nem voltak. 

 

Székely Antal képviselő elmondta, hogy ez a költségvetés biztos alapot ad a város működéséhez, a 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság is elfogadásra javasolta azt. A Polgármesteri Kabinettel 

kapcsolatban elmondta, hogy erről nem most kell vitázni. Az fogja eldönteni, hogy érdemes volt-e, ha 

már látszik, hogy milyen munka következik ebből.  

 

Gyuga Mihály képviselő aktuálpolitikai kérdésekről beszélt. Nemrégiben megjelent egy 100 napos 

programot taglaló kiadványt, amelyben az „Indul a panelprogram” címszó alatt 80 M Ft szerepel 

energetikai korszerűsítésre, illetve homlokzat-felújításra. Ez a mostani költségvetésben 38 M Ft + 2 M 

Ft. Véleménye szerint ez a következő számban egy kiigazítást megér. Az előző három költségvetés 

tárgyalásánál már a 40 M Ft-os összeg szerepelt. Elmondta továbbá, hogy a költségvetésben 15 M Ft 

van a hóeltakarításra beállítva. A szolgáltató megpróbál megfelelően teljesíteni, ennek ellenére sok 

igény és panasz érkezett a Német és Nyíres dűlőkből. Kérte, hogy jobban figyeljenek ezekre a 

területekre, sokan laknak ott.  

 

Lazók Zoltán polgármester pontosította, hogy az újságcikkben arról van szó, hogy a költségvetési 

koncepcióban szerepelt a 80 M Ft. A mostani költségvetésben szereplő 38 M Ft a 2. napirendi pontban 

tárgyalandó rendelethez rendelt forrás. Ez azt jelenti, hogy a Kormány által meghirdetett 

panelprogramhoz társítanak 38 M Ft-ot, de ez nem jelenti azt, hogy ennyit kívánnak szánni kompletten 

a panelprogramra. Tehát véleménye szerint ennek lesz folytatása. 

 

Dr. Mátics István képviselő tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az Egészségügyi és Szociális Bizottság 

tárgyalta a költségvetés-tervezetet, és 3 igen szavazattal, illetve 2 tartózkodással ajánlotta elfogadásra. 

A költségvetés szakbizottságot érintő részéből kiemelte, hogy a háziorvosi kar ebben a költségvetési 

évben jelentősen megemelt összegű támogatást kap, ami nagyságrendileg megfelel az általuk befizetett 

iparűzési adónak. Megköszönte a háziorvosok nevében az emelt támogatást. 

 

Orbán Ferenc képviselő véleménye szerint ha az intézményektől elvonnak, azt elvonásnak kell 

nevezni. A Kölcsey Ferenc Művelődési Központ támogatásának megcsorbítását nehezményezte. 25 M 

Ft került áthelyezésre a városi rendezvények sorából. A rendezvényekbe való beleszólás, a döntés a 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság hatáskörébe kerül. Ezt furcsának tartotta, úgy érezte, hogy a 
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szakemberek kezéből veszik el és teszik át egy politikai ún. bizottság hatáskörébe. Figyelembe véve a 

bizottság összetételét, gyakorlatilag azt valósítanak meg, amit akarnak. A 25 M Ft-os csökkentés a 

KFMK esetében igen jelentős.  

 

Sólyom Jöran képviselő három, számára fontos tételt emelt ki a költségvetésből: 

- A Molnár István külső bizottsági tag által kezdeményezett, ipari parkhoz, illetve a szakképzéshez 

kapcsolódó tételt, mégpedig a hiányszakmák tanulásának városi támogatására. Véleménye szerint ez a 

szakképzésben a minőségi munkának a lehetőségét alapjaiban megteremtő költségvetési keret.  

- A panelprogramhoz kapcsolódó 38 M Ft-os elemet. Korábban a város mindig támogatta az urbánus 

részeket a városban, így a régi, elavult épületek közösségek számára fontos felújítását. Ugyan az 

elmúlt ciklusban is léteztek főként a főutat érintő felújítások, amelyek komoly összegbe kerültek és a 

városképet jelentősen javították, de a mostani összeg lehetőséget biztosít arra, hogy a közösségek 

komoly költségmegtakarításokat tudjanak magukénak a jövőben.  

- A sportcsarnok felújítása, amely reményei szerint ebben az évben valóban megkezdett beruházás 

lesz.  

 

Székely Antal képviselő Orbán Ferenc hozzászólására (25 M Ft-os kiemeltek a KFMK 

költségvetéséből) reagált. Amíg a Polgári Frakció volt többségben a Művelődési, Oktatási és Sport 

Bizottságban, addig másik módszert alkalmaztak. Ennek lett a következménye többek között az, hogy 

ősszel a KFMK volt igazgatója 30 M Ft-os tervezetet tett le arra vonatkozóan, hogy milyen 

ünnepségek és milyen gázsik lesznek. Egyik intézmény, egyik intézményvezető sem kap zsebbe 30 M 

Ft-ot úgy, hogy senki nem szól bele abba, hogy mire költi. Szabó úr azt gondolta, hogy a tervezet meg 

is valósul, mert nem is akart róla vitát nyitni és tárgyalni. Nem fogják diktálni, hogy milyen műsorok 

lesznek, egy bizottság erre nem is képes. A bizottság ülésén is elővezették azt a tervezetet, hogy a 

KFMK és a hivatal között létrejön egy szerződés, amely alapján ezeket az ünnepségeket, 

emléknapokat megszervezi a KFMK, a hivatal pedig biztosítja a költségvetésen keresztül az ehhez 

szükséges fedezetet. Azonban azt elvárják, hogy legyenek ezzel kapcsolatban egyeztetések.  

 

Orbán Ferenc képviselő elmondta, hogy az előre leadott program alapján a KFMK megvalósítja a 

műsorait. Ha ebbe beleszólnak, akkor a szakemberek feladatába avatkoznak bele. Ha a pénzügyi 

keretet megkapta, megvan, hogy az milyen ünnepségekre kell fordítani, akkor a szervezés, a 

végrehajtás legyen a szakember feladata. A műsorok között ne próbáljanak meg cenzúrázni. 

Véleménye szerint a mostani Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság tagjainak nem értenek 

mindenhez. A műsorok kiválasztását szakemberekre kell bízni.  

 

Székely Antal képviselő elmondta, hogy nem a Szabó úr által leadott tervezet valósul meg azért, mert 

erre nincs 30 M Ft. Konkrétumot említett: Egy hamarosan következő emléknapra 400 E Ft-os 

filmvetítést terveztek be. A filmet hozó céget megkérdezte, hogy miért kerül ez ennyibe. Az volt a 

válasz, hogy azért, mert tőlük ezt megrendelték. Ha nem rendelik meg, ingyen idehozzák a filmet, és 

még kifizetik a terembérletet is, megelégszenek a jegyár-bevétellel. 

 

Szabó Mihály képviselő elmondta, hogy a szöveges előterjesztésben is szerepel, hogy a költségvetés 

egyrészt a szükséges kiadásokat, kötelező feladatokat foglalja magában, másrészt pedig egy program 

alapján, az adott többség elképzelése alapján áll össze. Néhány „belekerült” elemmel egyetértett, 

például a sportcsarnok-beruházás, illetve a Haraszthegy hasznosításának tervezése. Véleménye szerint 

azonban a Polgármesteri Kabinet működése túlzott összegeket emészt fel. Elmondta továbbá, hogy a 

Kormányzat nem könnyítette meg Oroszlány számára a költségvetés összeállítását, hiszen a 

normatívák csökkentek, mint ahogy ezt több éve megszokhatták. A költségvetésről elmondható 

továbbá, hogy pillanatnyilag fedezi a benne szereplő költségeket, véleménye szerint még sok, kiadást 

eredményező meglepetés fogja érni a Képviselő-testületet. Örömét fejezte ki, hogy a céltartalék majd 

300 M Ft-tal lett tervezve, de leginkább annak örülne, ha a hitelfelvétel sikertelen lenne és a 

sportcsarnok önrészét valóban a céltartalékból tudnák fedezni. Véleménye szerint a költségvetés 

kiegyensúlyozott, de a nézetkülönbségek miatt tartózkodni fog a szavazásnál. 

 

Vargáné Vojnár Katalin képviselő nem tudta értelmezni Székely Antal azon kijelentését, hogy 

Szabó Károly intézményvezető „zsebbe kapja” a pénzt, a 30 M Ft-ot. Tudomása szerint Szabó Károly 

erről elszámolt, és tudomása szerint előző évben is voltak a programról egyeztetések.  

A munkásszállásoltatással kapcsolatosan elmondta, hogy az előző Képviselő-testület ennek 
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megoldására szándéknyilatkozatot fogalmazott meg, határozatot is hozott, hiszen tudják, hogy az ipari 

park cégei milyen fejlesztések előtt állnak. Egyetértett azzal, hogy ebből a programból nem lehet 

kihagyni a vállalkozók szándékát, de ez mellett a frakció fontosnak tartja az önkormányzati 

szerepvállalást. A Béke Szálló átalakítására a tervek adottak. Legalább kétféle színvonalú szállásban 

lehetne gondolkodni. Amennyiben esetleg nem lesz már szükség munkásszálló funkcióra, akkor az 

elkészült tervek alapján könnyen lehet másik funkciót adni az épületnek (családok elhelyezése, 

oroszlányi nyugdíjasok problémáinak megoldása, stb.)  

A strand II. ütemével kapcsolatban elmondta, hogy az előző Képviselő-testület egyhangúan fogadta el 

a strand II. ütemének megkezdését. A politikai egyeztetések kapcsán mostanra jutottak el addig, hogy 

fogadókészség van arra, hogy legalább a tervek elkészüljenek a II. ütemre. A frakció mindenképpen 

szeretné, ha a kivitelezés is megvalósulna. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy valóban ígéretet tett arra, hogy a strand II. ütemének 

tervezését be fogják emelni a költségvetésbe. A stranddal kapcsolatos elképzeléseket 

mindenféleképpen rögzíteni kell, a műszaki tartalmat még egyeztetni kell. A munkásszálló valóban 

fontos kérdés, hiszen az ipari park dinamikusan fejlődik. Azonban nem szabad figyelmen kívül hagyni 

azt, hogy komoly vállalkozói kör mozdult meg, és folyamatos az ipari parkot kiszolgáló 

munkásszállók építése. Véleménye szerint a városnak ennél fontosabb feladata van, forrása pedig 

nincs több annál, mint ami a két Petőfi udvari épület felújítását jelenti. Tehát a bérlakásfelújítást 

helyezték prioritásként előtérbe. A politikai egyeztetésen elhangzott az is, hogy amennyiben forrást 

tudnak szerezni, akkor gondolkodhatnak közösen a munkásszálló fejlesztésében.  

 

Torma Lajos képviselő jelezte, hogy a bizottsági költségvetési viták során lehetett véleményeket 

alkotni. Ez a költségvetés lehetőséget teremt a város fejlődésére. 120 M Ft van betervezve utak, járdák 

fejlesztése, mely összeget esetleges pályázati forrásokkal emelni lehet. A külterületi utak rendbe tétele 

10 M Ft-os nagyságrenddel szerepel a költségvetésben. A szakbizottság dönti el a prioritásokat. A 

hómunkákkal kapcsolatos feladatokat is újra fogja tárgyalni a bizottság. Elmondta, hogy a 2015. évi 

költségvetést elfogadhatónak tartja. 

 

Rajnai Gábor társadalmi megbízatású alpolgármester/képviselő a Polgármesteri Kabinettel 

kapcsolatban elmondta, hogy nincs túllépés az előző ciklusban ilyen célra fordított összeghez képest. 

Orbán Ferenc bizottsággal kapcsolatos felvetéséhez hozzátette, hogy a város pénzével való 

gazdálkodás a szakbizottságok döntés-előkészítésével zajlik. A munkásszállásoltatásban történő 

szerepvállalást a mostani Képviselő-testület is komolyan veszi, a sorrendiségben valóban más 

elképzelés van. A jelenlegi városvezetés közel 50 lakást szeretne behozni a város lakhatási 

rendszerébe, ami segíti a letelepedést is. Megerősítette, hogy nincs elvetve a Béke Szálló 

munkásszállóként történő hasznosítása. A stranddal kapcsolatban is elmondta, hogy sorrendet kell 

állítani.  

 

Orbán Ferenc képviselő a bizottságok működését vázolta. 

 

Papp Péter képviselő az elhangzottakhoz kiegészítésként elmondta, hogy az állami normatíva nem 

csökkent a tavalyi évhez képest, ugyanis - ahogy a hozzászólások elején is jelezte - 22 M Ft-os állami 

normatíva érkezett. Tehát itt jelentős változás nincsen. A háziorvosok támogatásával kapcsolatban 

elmondta, hogy nem emelkedett jelentősen. Ugyanis tavaly, illetve tavaly előtt a háziorvosok 600 E Ft 

támogatásban részesültek, tehát évenként átlagosan 300-300 E Ft támogatást kaptak. Hozzátette, hogy 

a 250 E Ft-os támogatással ő is egyetértett. A sportcsarnokkal kapcsolatban jelenleg még politikai 

egyetértés van, frakciójuk is támogatja. Hozzátette, hogy ez addig tart, amíg nem csinálnak politikát 

belőle. Elhangzott, hogy tavaly elköltötték az arra szánt összeget. Tavaly az lett volna a probléma, ha 

szeptemberben lerakják az alapkövet. Azt az összeget tavaly nem lehetett volna a sportcsarnokra 

elkölteni. Egyébként a tervek elkészültek, közműkiváltás is történt. Állami segítséget várnak. Az nem 

fedi a valóságot, hogy tavaly más beruházásokra költötték ezt a forrást. Ebből az összegből tavaly az 

OKÖ Zrt. parkfenntartásra kapott 16 M Ft-ot, 5 M Ft általános tartalékba is került. Ha továbbra is 

politikai konszenzus kell ehhez a milliárdos beruházáshoz, akkor kompromisszumkészséget várnak el. 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, hogy kompromisszum készek. 

 

Szabó Mihály képviselő elmondta, hogy igaz, hogy a normatív állami támogatás kisebb mértékben 
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csökkent, de ez is 12 M Ft-ot jelent. Azonban a kötelező feladatokhoz rendelt állami normatíváknál 

nagyságrendileg nagyobb különbség van. Ezt bizony az önkormányzatnak kell kigazdálkodnia. 

Példaként említette a települési segélyezést, illetve a Közmű Holdingot. Az ilyen kormányzati 

döntések az önkormányzaton kívül álló okok miatt tehetik instabillá a költségvetést. A sportcsarnokkal 

kapcsolatban az a lényeg, hogy egységesen álljanak ki amellett, hogy a sportcsarnok szükséges 

Oroszlányban.  

 

Gyuga Mihály képviselő az ipari parki fejlődés érdekében fontos kérdésnek tartotta a 

munkásszállásoltatást. Információi szerint vállalkozók tulajdonában levő lakások albérletét mondják 

fel azért, hogy a családokat onnan kirakva munkásszállásoltatás céljára tudják ezeket a lakásokat 

felhasználni. A vállalkozónak a nyereség az érdeke. Mindenki tudja, hogy amikor egy lakás 

kapacitását messze meghaladó lakószám jelenik meg, az a lépcsőházra nézve milyen hátrányokat 

jelent. Véleménye szerint ha ezek az emberek munkásszállóba kerülnének, akkor ez a folyamat nem 

indulna el. A tegnapi tv műsorban polgármester úr elmondta, hogy a város kb. 300 munkavállalót tud 

fogadni. Ezért véleménye szerint nem lehet 1000-1500 főt városi szerepvállalás nélkül fogadni. Nem 

beszélve arról, hogy egyébként a város tulajdonában vannak kész tervekkel rendelkező épületek, 

amelyeket erre a célra viszonylag rövid határidőn belül hasznosítani lehetne. Az OSZ Zrt.-nél az 500 

M Ft-os hitelkeret rendelkezésre áll, bankon keresztül finanszírozni tudják ezt a projektet. 

 

Lazók Zoltán polgármester véleménye szerint ez csak fikció, ez a hitel a Kormány által jóváhagyva, 

engedélyezve nem lett. Maga a hitellehetőség adott a távhővezeték önerejére, ezt lehet majd 

reményeik szerint valamilyen fejlesztési célra felhasználni. Hangsúlyozta, hogy az önkormányzat által 

felújított Béke Szállón egy férőhely egy éjszakára 1500-1800 Ft lenne, ha megépítenék. A piacon egy 

50 m
2
 lakás bérleti díja a rezsiköltséggel együtt kb. 90.000 Ft havonta. Ez ötfelé osztva 600 Ft/fő/napra 

jön ki. A verseny fogja eldönteni ezt a kérdést. Csak akkor szabad az önkormányzatnak megindulni, 

amikor a piac nem képes az itt termelődő igényeket kielégíteni. A bérlakásprobléma az 

önkormányzatnak jut. Miután a piac teremtett egy ilyen helyzetet, ami egyébként az önkormányzat 

által nem befolyásolható, ezeket az embereket csak akkor tudják elhelyezni, ha rendelkezik az 

önkormányzat bérlakással. Ma az önkormányzat rendelkezésében egyetlen szabad bérlakás van, amit 

odaígértek egy pedagógus házaspárnak, hogy Oroszlányba jöjjenek dolgozni. A bérlakás most az 

önkormányzatnak fontosabb. Fontos az is, hogy a munkaerő el legyen helyezve, de ebben mások is 

gondolkodnak, és folyamatosan pénzt fektetnek be, az önkormányzatnak itt akkor van szerepe, ha már 

nincs megoldva a probléma, vagy ha forrást szereznek rá. 

 

Vargáné Vojnár Katalin képviselő a cafetéria témakörrel kapcsolatban elmondta, hogy támogatják 

azt, hogy azon dolgozók is cafetéria juttatásban részesüljenek, akik nem önkormányzati dolgozók, 

hanem a KLIK munkavállalói. Ez bruttó 10 E Ft/fő körüli összeget jelent. Czunyiné dr. Bertalan Judit 

országgyűlési képviselő asszony azt a tájékoztatást adta, hogy az önkormányzat és a KLIK között kell 

megkötni a megállapodást, erre rendelkezésre áll egy szerződésminta. Továbbá döntést kell hozni a 

forrás átadásáról. A járási tankerület-vezető asszonnyal fel kell venni a kapcsolatot annak érdekében 

is, hogy a névsor átadására sor kerüljön, akik ebben részesülhetnek. 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, hogy utalt a bevezetőjében erre. Kérte, hogy a szerződés-

tervezetet az önkormányzat is kapja meg. 

 

Székely Antal képviselő emlékeztetőül elmondta, hogy nem kerültek volna ebbe helyzetbe, ha az 

állam nem veszi el az iskolákat. Ráadásul Hoffmann Rózsa óta senki nem mondta azt, hogy a kollektív 

szerződés szerint ezt a pénzt nem fogják kifizetni. Csak azt nem mondták meg, hogy mikor. Tudomása 

szerint ez nincs eltörölve. Megígérték, hogy ezt kifizetik valamennyi KLIK-es dolgozónak, csak azt 

nem mondták meg, hogy mikor. 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, hogy ilyen fontos kérdésben ne politizáljanak. 

 

Vargáné Vojnár Katalin képviselő elmondta, hogy minden pedagógus tudja, hogy a kollektív 

szerződés rendelkezik arról a cafetériáról, amit Székely Antal említett. Hozzátette, hogy a hozzászólás 

mindenkit minősít. 

 

Dr. Mátics István képviselő Papp Péter hozzászólásával kapcsolatban jelezte, hogy a 9. mellékletben 
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az egészségügyi alapellátás felhalmozási célú támogatása sor 466%-os emelkedéssel van tervezve. 

 

Orbán Ferenc képviselő elmondta, hogy a polgármesteri keret 9,2 M Ft. Rajnai Gábor 

polgármestersége alatt ez a sor 1 M Ft volt. Ez valóban kevés volt, ezért a ciklus végére 4 M Ft-ra 

emelkedett. Takács Károly polgármester úr nem vette fel a jutalmait, így 3 M Ft a polgármesteri 

keretbe lett átcsoportosítva. És így maradt most ez 9,2 M Ft. 

 

Lazók Zoltán polgármester kiegészítésként elmondta, hogy 2013-ban és 2014-ben is ennyi volt a 

keret. Ezért javasolták, hogy maradjon is ennyi. 

 

Papp Péter képviselő Dr. Mátics István felvetésére reagált. 2013-ban a házi és gyermekorvosok 

fejenként 500 E Ft, tavalyi évben pedig fejenként 100 E Ft támogatásban részesültek a Képviselő-

testület egyhangú szavazata alapján. Ez átlagosan évente 300 E Ft-os támogatás a jelenlegi 250 E Ft-

hoz képest. A 250 E Ft-os támogatással egyetértett és jelentős, szép összegnek tartotta. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 7 igen szavazattal 

és 5 tartózkodással a rendelet-tervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

1/2015. (II.14.) önkormányzati rendeletét 

Oroszlány Város Önkormányzatának 2015. évi költségvetéséről 

 

 

2. NAPIRENDI PONT: Az államilag támogatott ZFR-TH/15 kódszámú, „Otthon Melege 

Program”„Társasházak energia-megtakarítást eredményező 

korszerűsítésének, felújításának támogatása” alprogramhoz 

kapcsolódó kiegészítő önkormányzati támogatás biztosításáról szóló 

rendelet megalkotása 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

 Előkészítő:  Németh Gábor alpolgármester 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, hogy a Képviselő-testület januári ülésén döntött arról, hogy az 

idei évi költségvetésben 38 M Ft-ot különít el az oroszlányi társasházi és lakásszövetkezeti 

energiahatékonysági fejlesztések minél szélesebb körű megvalósítása érdekében. A központi 

pályázathoz kapcsolódó kiegészítő önkormányzati támogatás mértéke pályázatonként a támogatás 

szempontjából elismerhető bekerülési költség 20 %-a, de lakásonként legfeljebb 200.000 Ft lehet. A 

támogatás formája: vissza nem térítendő támogatás. Tényleges önkormányzati támogatásra abban 

az esetben kerül sor, ha a lakóközösség pályázatát az állami költségvetés is támogatja. A rendelet-

tervezet tartalmazza az önkormányzati támogatás részletes feltételeit, a pályázati felhívást, a pályázati 

adatlapot és a feltételes támogatási szerződés tervezetét.  

 
Sólyom Jöran képviselő elmondta, hogy a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

megtárgyalta az előterjesztést. A tárgyaláskor jelen voltak a társasházak közös képviselői, bizottsági 

tagként a Lakásszövetkezet alelnöke, továbbá a távfűtésért alapítvány volt és jelenlegi elnöke is. 

Tájékoztatta a Képviselő-testületet arról, hogy a bizottság egyhangúlag elfogadásra javasolta a 

rendelet-tervezetet. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a 

rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

a rendelet-tervezetet elfogadta és megalkotta  
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

2/2015. (II.14.) önkormányzati rendeletét 

az államilag támogatott ZFR-TH/15 kódszámú, „Otthon Melege Program”„Társasházak 

energia-megtakarítást eredményező korszerűsítésének, felújításának támogatása” alprogramhoz 

kapcsolódó kiegészítő önkormányzati támogatás biztosításáról 

 

 

3. NAPIRENDI PONT: Testvérvárosi megállapodás megkötése a szlovák Vágsellye és a 

lengyel Końskie városokkal 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

 Előkészítő:  Péter Melitta bizottsági referens 

 

Lazók Zoltán polgármester ismertette, hogy az Önkormányzat testvérvárosi kapcsolatai kiemelkedő 

jelentőséggel bírnak a város életében. A hagyományokat folytatva javasolta, hogy Vágsellye és 

Konskie városokkal a kultúra, a sport, a gazdaság, a média területein történő tapasztalatcsere 

lehetőségeit biztosító szoros, hosszú távú testvérvárosi együttműködés folyamatosságát biztosítsák, 

lehetőség szerint bővítsék. Ezen célok érdekében 2015. február 19-én a Visegrádi 4-ek projekt 

keretében megrendezésre kerülő IX. Nemzetközi Téli Tábor keretében kerülne sor az együttműködési 

megállapodások aláírására, melyhez kérte a Képviselő-testület felhatalmazását. 

 
Szabó Mihály képviselő jelezte, hogy a határozati javaslatban nagy betűvel szerepel a „Szlovák” és  a 

„Lengyel”. Ezt helyesen kisbetűvel kell írni.  

 

Székely Antal képviselő a „felvidék” szó használatával kapcsolatban fejtette ki véleményét. 

 

Szabó Mihály képviselő felvidéki tapasztalataira, érzelmeire utalt. 

 

Papp Péter képviselő a Trianoni Emlékmű felállítására emlékeztetett. 

 

Torma Lajos képviselő a rendezvényeken való részvétel szubjektiv motívációját emelte ki. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, Lazók Zoltán kérte szavazzanak a határozati 

javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta az előterjesztést és annak határozati javaslatát, és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

14/2015. (II.10.) Kt. határozata 

a szlovák Vágsellye és a lengyel Końskie városokkal 

testvérvárosi együttműködési megállapodások megkötéséről  

 

Oroszlány Város Önkormányzat Képviselő-testülete: 

1. Elfogadja és támogatja a szlovák Vágsellye és a lengyel Końskie városokkal a testvérvárosi 

szintű kapcsolat további folytatását és a külföldi önkormányzatokkal történő együttműködési 

megállapodások megkötését.  

2. Felhatalmazza a polgármestert az együttműködési megállapodások megkötésére. 

 

Határidő:  a megállapodás megkötésére: 2015. február 19. 

Felelős: a megállapodás megkötéséért: Lazók Zoltán polgármester 
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Kérdés, hozzászólás nem volt, ezért megköszönte az ülésen megjelentek, valamint az érdeklődők 

figyelmét, és a nyilvános ülést 17 óra 12 perckor bezárta. 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 

 

 Lazók Zoltán Dr. File Beáta 

 polgármester jegyző 

 


